
 

 

Protokół nr 36/2018 

z posiedzenia Komisji Oświaty i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach  

odbytego w dniu 21 lutego 2018 r. w godz. od 1530 do 1830 

w  Szkole Podstawowej Nr 7 w Suwałkach. 

 

Obecni członkowie Komisji: 

1/ Anna Ruszewska  - przewodnicząca Komisji,  

2/ Andrzej Łuczaj - wiceprzewodniczący Komisji, 

3/ Andrzej Paweł Chuchnowski, 

4/ Irena Bożena Schabieńska, 

5/ Tadeusz Czerwiecki, 

6/   Zdzisław Stanisław Ścięgaj  

7/   Bożena M. Kamińska, 

8/   Stanisław Kulikowski. 

 

W posiedzeniu udział wzięli:  

1/  Ewa Beata Sidorek- Z-ca Prezydenta Miasta Suwałk, 

2/  Alicja Jacewicz– Naczelnik Wydz. Oświaty, Wychowania i Sportu, 

3/  Jadwiga Olbryś –Z-ca Naczelnika WOWiS,  

4/  Beata Wanda Życzkowska – Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 7 w Suwałkach 

 Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu 

  

Anna Ruszewska – Przewodnicząca Komisji  zaproponowała, aby pkt 2 i 3 porządku posiedzenia 

przełożyć po pkt 9 (wolne wnioski). 

Zaproponowany porządek posiedzenia Komisji przyjęty został jednogłośnie.  

 

Radni jednogłośnie przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

 

1. Przyjęcie protokołu nr 35/2018 z dnia 22 stycznia 2018 r. z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

2. Przyjęcie sprawozdania z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu 

terytorialnego. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego w Suwałkach. 

4. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęci planu nadzoru nad żłobkami, klubami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

5. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji udzielanych 

publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania przedszkolnego, 

szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział przedszkolny 

 i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania kontroli prawidłowości 

pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczenia ich wykonania. 

6. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju uczniów 

zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 



7. Wolne wnioski. 

8. Występ teatru muzycznego „Pasja” i teatru „Rita” ze Szkoły Podstawowej Nr 7 w Suwałkach. 

9. Prezentacja działalności Szkoły Podstawowej Nr 7 w Suwałkach. 

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie protokołu nr 35/2018 z dnia 22 stycznia 2018 r.  z posiedzenia Komisji Oświaty  

i Wychowania Rady Miejskiej w Suwałkach. 

 

Uwag nie stwierdzono. 

 

Głosowanie nad przyjęciem protokołu: 

za                                                -    8 radnych, 

przeciw                                       -    0 radnych 

wstrzymało się od głosu             -    0 radnych. 

Protokół został przyjęty jednogłośnie. 

 

Ad pkt. 2 

Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 

awansu zawodowego w szkołach prowadzonych przez jednostkę samorządu terytorialnego. 

Sprawozdanie stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Ewa Beata Sidorek – Zastępca Prezydenta Miasta poinformowała, że średnie wynagrodzenie 

nauczycieli w szkołach prowadzonych przez samorząd suwalski jest wysokie. Ustawowy 

obowiązek w tym zakresie został wypełniony.  

Alicja Jacewicz dodała, że w wyniku rekonesansu przeprowadzonego w innych urzędach 

prowadzących szkoły wynika, że średnie wynagrodzenie nauczycieli jest niższe niż w szkołach 

podległych samorządowi suwalskiemu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego w Suwałkach. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ewa B. Sidorek przedstawiła projekt uchwały.   

Nowelizacja ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 3 wprowadziła szereg zmian  w  zakresie 

opieki nad najmłodszymi. Zmiany te dotyczą również Statutu Żłobka Miejskiego w Suwałkach. 

Informacji uzupełniających udzieliła A. Jacewicz. 

Tadeusz Czerwiecki zgłosił wątpliwość  w rozdziale 4 § 1 dot. zasad ustalania opłat za pobyt i 

wyżywienie w przypadku nieobecności dziecka w żłobku. Zwrot przedmiotowej opłaty jest 

uzasadniony w przypadku wcześniejszego zgłoszenia lub choroby. Natomiast rodzic/opiekun 

winien ponosić opłatę za nieusprawiedliwioną nieobecność dziecka.  

Alicja Jacewicz poinformowała, że jest to zapis ustawowy, mówiący o tym, że rodzic płaci 

wyłącznie za wykonaną usługę; w związku z powyższym nie podlega zmianom. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej wniosków i przystąpili do głosowania. 



Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    8 radnych, 

przeciw                                       -    0 radnych, 

wstrzymało się od głosu             -    0 radnych. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie Statutu Żłobka Miejskiego w 

Suwałkach 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad żłobkami 

dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 

 

Ewa B. Sidorek omówiła dokument. Wypowiedź uzupełniła Alicja Jacewicz. 

Do chwili obecnej w tym zakresie obowiązuje uchwała Nr XI/82/2011 Rady Miejskiej  

w Suwałkach z dnia 21 czerwca 2011r. Nowelizacja ustawy o opiece nad dziećmi w wieku do lat 

3 do zakresu przedmiotowego kontroli dodaje obowiązek bieżącej aktualizacji danych w rejestrze 

oraz sporządzania sprawozdań z zakresu opieki nad dziećmi do lat 3. 

 

Członkowie Komisji nie zgłosili uwag.  

Głosowanie nad projektem uchwały: 

za pozytywną opinią głosowało -    8 radnych, 

przeciw                                       -    0, 

wstrzymało się od głosu             -    0. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie przyjęcia planu nadzoru nad 

żłobkami, klubami dziecięcymi oraz dziennymi opiekunami. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 6 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 

przedszkolnego i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczania ich 

wykorzystania. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 7 do protokołu. 

 

Ewa B. Sidorek poinformowała, że w związku z wejściem w życie  z dniem 12 grudnia 2017 r.  

ustawy o finansowaniu zadań oświatowych traci moc uchwała Nr XXIX/347/2017 Rady Miejskiej 

w Suwałkach z dnia 23 stycznia 2017 r. w sprawie trybu udzielania i rozliczania dotacji 

udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 

przedszkolnego, szkołom, w tym szkołom podstawowym, w których zorganizowano oddział 



przedszkolny i placówkom prowadzonym na terenie Miasta Suwałki, trybu i zakresu kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu ich rozliczania. 

Poprzedni projekt uchwały posiadał uchybienia, w związku z czym został zdjęty z porządku obrad 

styczniowej Sesji Rady Miejskiej.  

Projekt  uchwały został rozesłany do wszystkich zainteresowanych jednostek. Dwie placówki 

zgłosiły swoje uwagi: Zespół Szkół Sióstr Salezjanek i  Gimnazjum im. Marii Konopnickiej. W 

pierwszym przypadku uwaga dotyczyła  ilości załączników do wniosku o przyznanie dotacji. Za 

każdym razem podmiot składający wniosek zobowiązany był do przedkładania pliku 

dokumentów.  

Gimnazjum im. Marii Konopnickiej zgłosiło obawę, że termin udzielonych dotacji nie zawsze 

pozwoli na terminową spłatę należności. 

Pani Prezydent poinformowała, że terminy płatności są ustawowe; zapewniła, że dotacje będą 

udzielane w takich terminach, żeby Dyrekcje zainteresowanych placówek mogły terminowo 

rozliczyć się z udzielonych dotacji. Złożone zostało zlecenie na zakup programów 

usprawniających pracę przy rozliczaniu dotacji. 

Ewa B. Sidorek nadmieniła, że w załączniku do wniosku Nr 5 cz. B wykreślony został zwrot „dla 

młodzieży”. 

Andrzej Łuczaj zapytał, czy w związku z dużą ilością załączników zainteresowane podmioty 

otrzymają materiał w wersji elektronicznej. 

Ewa B. Sidorek odpowiedziała, że tak. 

A. Jacewicz poinformowała, że  raz wprowadzone dane do programu  będą na stałe. System nie 

przepuści nieprawidłowych danych. 

Irena Schabieńska zapytała o termin wprowadzenia systemu. 

Ewa B. Sidorek odpowiedziała, że jeżeli uchwała zostanie podjęta to już 5 marca odbędą się 

pierwsze spotkania. 

Andrzej Łuczaj zapytał, czy w związku z zapisem w § 3 pkt. 4 „do ostatniego dnia każdego 

miesiąca” nie można dodać zwrotu „dnia roboczego”.  Bywa tak, że dzień, w którym należy złożyć 

informację przypada w sobotę/niedzielę lub w święta. 

Ewa B. Sidorek odpowiedziała, że zawarte w tym § pkt. 4  sformułowanie jest zapisem 

ustawowym nie podlegającym zmianie. 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały : 

za pozytywną opinią głosowało -    8 radnych, 

przeciw                                       -    0 radnych, 

wstrzymało się od głosu             -    0 radnych. 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie trybu udzielania i rozliczania 

dotacji udzielanych publicznym i niepublicznym przedszkolom, innym formom wychowania 

przedszkolnego i placówkom z terenu Miasta Suwałki, trybu przeprowadzania kontroli 

prawidłowości pobrania i wykorzystania tych dotacji oraz terminu i sposobu rozliczania ich 

wykorzystania. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 8 do protokołu. 

 



Ad pkt 6. 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie realizacji Programu wspierania rozwoju 

uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ewa B. Sidorek omówiła projekt w/w uchwały. W projekcie  uchwały zostały uwzględnione 

uwagi i wnioski beneficjentów i realizatorów Programu, szczególnie Młodzieżowej Rady Miasta 

Suwałki. Doprecyzowano kryteria dot. uzyskania stypendiów, w szczególności sportowego; 

podniesiona została kwota przyznawanych stypendiów; wprowadzono zapisy umożliwiające 

przyznawanie nagród – również nagród przyznawanych z inicjatywy Prezydenta Miasta  Suwałk 

w każdym czasie. Od września 2017 r. projekt  ten był konsultowany ze szkołami, klubami 

sportowymi prowadzącymi działalność w zakresie szkolenia sportowego dzieci i młodzieży oraz 

Radą Sportu przy Prezydencie Miasta Suwałki. Prace nad regulaminem rozpoczęły się w 

listopadzie 2017 r.  

Jadwiga Olbryś – Omówiła  drobne błędy, które powstały podczas opracowywania Projektu 

uchwały. Przedstawiła Członkom Komisji prawidłową wersję. 

 

Stanisław Kulikowski  zapytał, czy kwoty przeznaczone na realizacje programu „Zdolny 

Suwalczanin” są zabezpieczone w budżecie Miasta w danym roku. Zapytał, kiedy są znane 

potrzeby finansowe w tym zakresie – przed, czy po uchwaleniu budżetu. 

Jadwiga Olbryś – odpowiedziała, że szacuje się wysokość niezbędnych kwot na podstawie  

średnich z ostatnich lat. 

Ewa  B. Sidorek odpowiedziała, że nie  zdarzyło się, żeby przyznana nagroda/stypendium nie 

została wypłacona uczniowi, który spełnia kryteria. 

Alicja Jacewicz poinformowała, że w § 13 pkt. 1 figuruje zapis, że stypendia i nagrody” mogą” 

a nie „muszą” być przyznane do wysokości środków przeznaczonych w budżecie Miasta na ten 

cel. 

Anna Ruszewska zapytała o § 13 ust. 2, który zastrzega możliwość ograniczenia liczby 

stypendiów i/lub nagród. Czy są kryteria ograniczające przyznanie tych wyróżnień finansowych? 

Jadwiga Olbryś odpowiedziała, że może zaistnieć taka sytuacja, wówczas analizowane będą 

konkretne wnioski. 

Ewa B. Sidorek stwierdziła, że gdyby zaistniała taka sytuacja, wówczas, można dokonać korekty 

budżetu Miasta. Jeżeli byłaby to znaczna kwota, wówczas można podjąć decyzję o przyznaniu 

nagrody/stypendium na podstawie  wyniku procentowo. 

Irena B Schabieńska zapytała kiedy upływa termin składania wniosków i jakie są kwoty 

przyznawanych stypendiów. 

Jadwiga Olbryś odpowiedziała, że wnioski należy składać do dnia 05 lipca każdego roku. 

Wysokość stypendiów odpowiednio wynosi: szkoły podstawowe – 1.000 zł, gimnazja – 2.000 zł, 

szkoły ponadgimnazjalne – 3.000 zł.   

Anna Ruszewska  przypomniała, że również Młodzieżowa Rada Miasta była inicjatorem 

zwiększenia wysokości kwot stypendiów. Podziękowała za uwzględnienie. Ale zwróciła też 

uwagę, że w przedstawionym projekcie uchwały zaostrzone zostały kryteria przyznania 

stypendium sportowego. 

Jadwiga Olbryś wyjaśniła, że między innymi na wniosek Młodzieżowej Rady Miasta zaostrzone 

zostały kryteria dot. uzyskania stypendium oraz  podniesiono wysokość stypendium, co w efekcie  



podniesie prestiż tego stypendium. Ale wprowadzone są oprócz stypendium nagrody. Uczniowie, 

którzy uzyskali niższe wyniki mają możliwość otrzymania nagrody. 

Anna Ruszewska  zapytała,  dlaczego przy przyznawaniu stypendiów uczeń z zachowania musi 

mieć ocenę co najmniej bardzo dobrą, a w przypadku przyznania nagrody  może mieć ocenę 

minimum „dobrą”? 

Jadwiga Olbryś  odpowiedziała, że są tacy uczniowie, którzy mają doskonałe osiągnięcia  w 

sporcie, ale z zachowaniem bywają niekiedy małe problemy. Przyznanie nagrody w wielu 

przypadkach motywuje młodych ludzi do poprawy swego zachowania. 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej uwag. 

 

Głosowanie nad projektem uchwały z wprowadzonymi autopoprawkami: 

za pozytywną opinią głosowało -    8 radnych, 

przeciw                                       -    0 radnych, 

wstrzymało się od głosu             -    0 radnych 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały sprawie realizacji Programu wspierania 

rozwoju uczniów zdolnych „Zdolny Suwalczanin”. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 10. 

 

Ad pkt 7 

Wolne wnioski. 

Wolnych wniosków nie stwierdzono. 

 

Ad pkt 8 

Występ teatru muzycznego „Pasja” i teatru „Rita” ze Szkoły Podstawowej Nr 7 w  

Suwałkach. 

Uczniowie zaprezentowali talenty artystyczne na ssenie. 

 

Ad. pkt 9 

Prezentacja działalności Szkoły Podstawowej Nr 7 w Suwałkach. 

Beata Wanda Życzkowska -  Dyrektor Szkoły Podstawowej Nr 7 przedstawiła informację  

z działalności prowadzonej placówki. 

Po obejrzeniu  prezentacji multimedialnej Członkowie Komisji zostali oprowadzeni po Szkole i 

Oddziale Przedszkolnym. 

 

Na tym protokół zakończono.            

                                                            

    Przewodnicząca Komisji Oświaty i Wychowania 

       Rady Miejskiej w Suwałkach 

    

                                         Anna Ruszewska 
Protokół sporządziła:     

Danuta Teresa Skucz  

Inspektor w Biurze Rady Miejskiej    

Urzędu Miejskiego w Suwałkach 


